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Procés participatiu ‘Som de Barri’ 
Acta de la reunió de Sant Pere – El Balís 

 

Data: 8 de febrer de 2024, de 18 a 20 h 

Lloc: Oficina de Turisme de Sant Andreu de Llavaneres 

Assistents: 11 persones (6 dones i 5 homes) 

Relatoria: Espai TReS · Territori i Responsabilitat Social 

 

Membres de l’equip de govern 

 

● Àlex Neira Marí - Alcalde 

● Carlos Sánchez Nicolau - 1r Tinent d'alcalde. Portaveu titular. Regidor 

d’Urbanisme, Habitatge i Protocol. 

● Àngels Solà Jiménez - 3a Tinent d’alcalde. Regidora de Benestar Animal, Medi 

Ambient, Salut Pública, Solidaritat i Cooperació. 

● Josep Ruiz i Royo - 5è Tinent d'alcalde. Portaveu titular. Regidor de Servei 

Municipal d'Aigües, Sostenibilitat, Parcs i Jardins i Obra Pública. 

 

 

Balanç general de la trobada 

 

La trobada va desenvolupar-se amb total normalitat, i els assistents van presentar una 

actitud constructiva a l’hora de discutir inquietuds i problemes amb cordialitat i proximitat. 

La trobada va començar a les 18 h i va acabar a les 19.45 h, i no es va produir cap 

incidència remarcable. 

 

 

Qüestions genèriques 

 

S’indica amb una xifra entre parèntesis (x) si alguna pregunta o sol·licitud va ser 

exposada per més d’una persona. 

 

- El sistema de recollida de residus porta a porta no em va bé per una 

discapacitat que tinc. Hi ha alguna alternativa? 

S’està estudiant d’habilitar un servei de recollida de residus a domicili per a persones 

amb mobilitat reduïda (accessibilitat). Es canalitzarà a través de Serveis Socials, que 

analitzarà cas per cas la idoneïtat d’aquest servei per a les persones que tenen dificultats 

per baixar al carrer per deixar els bujols.  

 

 

- Llums quan plou (salta el diferencial i el carrer queda sense llum). Enllumenat 

al Balís. 

S’ha contractat el servei d’un lampista de guàrdia, per resoldre problemes d’enllumenat 

en el moment (sobretot en caps de setmana).  



                                      
 

2 

 

- Es podrien instal·lar casetes niu de llibres per a l’intercanvi de llibres 
(biblionius)?  

 
Els biblionius són casetes d’intercanvi gratuït de llibres. L’Ajuntament estudiarà 
d’instal·lar-ne, la proposta es veu amb bons ulls. A Sant Vicenç de Montalt se n’han 
instal·lat quatre en diversos parcs municipals, amb el suport de la Diputació de 
Barcelona.  
 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Biblioniu a l’Escola Empúries 
(L’Escala) 
 
Font: Escola Empúries. 
Consulta febrer 2024. 

 

- Ampliació disc horari. 
 
Això passa a tot Sant Pere – El Balís. S’eliminarà el límit horari a l’hivern (zona Jorpi). 
Es canviaran els rètols.  
 
- Ampliació de la línia del bus que va a l'Hospital de Mataró. 

 
Bus C-20. Es demana que també pari a Sant Pere i en lloc d’anar per l’autopista, vagi 
per l’N-II. Des de l’Ajuntament es parlarà amb l’operador (Moventis).  
 

 

Punts clau del barri 

 

S’indica amb una xifra entre parèntesis (x) si alguna pregunta o sol·licitud va ser 

exposada per més d’una persona. 

 

- Poda dels arbres davant dels habitatges; concretament l'arbre de davant la 

finca del carrer Garbí, 55. Aquest arbre fa un fruit que embruta molt i cau al seu 

pati, generant-li molèsties.  

 

La copa de l’arbre en qüestió (un exemplar de troana, Ligustrum lucidum) sobrepassa el 

límit de la finca i envaeix el jardí particular. S’acorda que es farà una poda de 

manteniment. Si torna a créixer, a través del web, hi ha un formulari d’incidències de la 

via pública. La veïna demanava substituir l’arbre, però per l’episodi de sequera, això no 

és possible.  

  

https://ajllavaneres.cat/contacte
https://ajllavaneres.cat/contacte
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Troana del carrer Garbí, 55 
 
Font: Google Street View. 
Consulta febrer 2024. 

 

 

- Quan està previst reparar les voreres del carrer Fisterra? 

S’acorda anar-lo a inspeccionar amb la brigada municipal per fer una comprovació, ja 
que l’Ajuntament no té constància que les voreres estiguin en mal estat. També es 
mantindrà la neteja de vegetació, que està programada cada dos mesos.  

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
Voreres del carrer Fisterra 
 
Font: Google Street View. 
Consulta febrer 2024. 

- Quan es milloraran els accessos nord-sud per a vianants per la Nacional II? 

 
Es va fer una reunió prèvia informativa, per comunicar als veïns i veïnes que s’està 

elaborant un projecte de pacificació de l’N-II per part de la Generalitat de Catalunya, i 

l’Ajuntament està en converses amb el president de la comunitat dels Apartaments dels 

Metges, per retirar la línia de xiprers per poder-hi fer un espai per als vianants, en el 

marc de la reforma de l’N-II. També s’hi posaran uns fanals fotovoltaics.   

 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
Situació de la zona del projecte 
de pacificació 
 
Font: Google Street View. 
Consulta febrer 2024. 
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També s’instal·laran fanals fotovoltaics al pas paral·lel a l’N-II. El projecte de la 
Generalitat té una durada de 2-3 anys.  

 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
Situació de la zona 
d’instal·lació dels fanals 
fotovoltaics 
 
Font: Google Street View. 
Consulta febrer 2024. 

 
 
- C. de Can Pi: entre el Club de Tenis i la riera del Balís, instal·lar fanals 

fotovoltaics.  

 

L’Ajuntament estudiarà la viabilitat tècnica de la inversió.  

 

 

- Què es farà al final a la parcel·la que és contigua amb el c. Costa Blanca, c. 

Costa del Garraf i camí Pla de St. Pere? 

 
En aquest solar (finca municipal) no hi ha previst fer-hi res a curt termini. L’anterior 

govern preveia fer-hi un espai logístic, amb l'ADF, el magatzem de la Brigada Municipal 

i la Cavalcada dels Reis. El nou govern no ho troba el lloc adient, ja que provoca una 

molèstia i rebuig important en tot el veïnat, i suposa un increment de trànsit i soroll. La 

proposta del govern municipal és traslladar la Policia al centre del poble, de forma que 

la brigada guanya espai per a magatzem i altres serveis, ampliar l'ADF en la seva 

ubicació actual, i buscar una ubicació per la Cavalcada dels Reis. La finca actualment 

es va netejant i desbrossant el terreny a l’espera dels nous usos que es proposin en 

aquest espai.  

 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Situació del solar 
 
Font: Google Street View. 
Consulta febrer 2024. 
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- Seria possible posar una zona verda d’estacionament a la zona de Can Sans?  

 

Davant dels problemes d’estacionament que provoca el Padel Park Llavaneres que està 

a l’avinguda de Can Sans, es comenta la possibilitat de fer-hi una zona verda 

d’aparcament perquè els residents puguin tenir prioritat d’aparcament i que els usuaris 

del pàdel no ocupin places d’aparcament.   

 

- Embornals de drenatge de les aigües pluvials. 

 

Hi ha un embornal trencat al camí del Balís amb c. Cogoll. La reixa metàl·lica de 

l’embornal està partida. Ja s’ha identificat i es repararà aviat.  

 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Embornal trencat al camí del 
Balís amb el carrer Cogoll 
 
Font: Google Street View. 
Consulta febrer 2024. 

 

 

- La caseta de residus davant dels edificis d’Hipocampo no té sostre. Per què? 

 
L’Ajuntament investigarà els motius (tècnics o normatius) pels quals la caseta no té 

sostre. 

 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
Situació general dels edificis 
d’Hipocampo i la caseta de 
residus 
 
Font: Google Street View. 
Consulta febrer 2024. 

 

 

- Accés per a vehicles d’emergència a l’edifici que hi ha al sud del c. Xaloc.   
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S’estudiarà com resoldre l’accés a l’espai que hi ha davant de l’edifici, com per exemple 

un gual per accedir a l’espai.  

 

- Es podrien instal·lar papereres al carrer Balís?  

 
Es mirarà d’instal·lar papereres a aquest carrer, ja que ara no n’hi ha cap. 

 

 

- Es produeixen accessos entre l’N-II i el Balís en sentit contrari. Com es pot 

evitar?   

 
Des de l’Ajuntament es considera difícil de detectar o d’intervenir, pel fet que són 
comportaments puntuals. Es traslladarà a la Policia Local per si pot fer-ne un seguiment. 
 
 

- Al parc del Cogoll, hi ha estructures de fusta que estan trencades, rètols 
deteriorats, bancs que es mouen, defecacions de gossos... Què hi pensa fer 
l’Ajuntament? 

 
L’Ajuntament ja ha identificat aquests problemes i n’ha encarregat la solució. 

 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Cartell del parc del Cogoll 
 
Font: Google Street View. 
Consulta febrer 2024. 
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- Col·locació de banda reductora de velocitat al carrer Mestral amb passeig de 
la Riera.  

 
L’Ajuntament ho estudiarà. 

 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Intersecció del carrer Mestral 
amb el passeig de la Riera 
 
Font: Google Street View. 
Consulta febrer 2024. 

 
 
- Demanar a Adif obrir la tanca de protecció de davant l'establiment Castell de 

Mar.  
 

L’Ajuntament ho demanarà a l’operadora de la xarxa ferroviària, Adif, que és la 
propietària de l’espai (no és de titularitat municipal).  
 

 
- Ampliar la vorera del Passeig del Marquès de Casa Riera al Port Nàutic.  
 
Els remolcs ocupen part de la calçada. S’estudiarà, a tocar de la paret, reservar un espai 
per conservar una línia d’espai per a vianants, d’un parell de metres (tot el que es pugui 
estirar). S’estudiarà la manera.  

 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Vista del passeig del 
Marquès de Casa Riera al 
Port Nàutic 
 
Font: Google Street View. 
Consulta febrer 2024. 
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Vista general de l’ocupació 
de la vorera pels cotxes al 
passeig del Marquès de Casa 
Riera al Port Nàutic 
 
 
Font: Google Street View. 
Consulta febrer 2024. 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
Remolcs al passeig del 
Marquès de Casa Riera al 
Port Nàutic 
 
 
Font: Google Street View. 
Consulta febrer 2024. 

- Posar més il·luminació al passeig marítim, a la zona dels ponts de la platja de 
les Barques.  
 

S’està estudiant d’instal·lar uns llums nous, però s’haurà de demanar permís a Adif 
perquè els llums han d’anar fixats als ponts de les vies de tren. 
 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Vista dels ponts de la platja 
de les Barques 
 
Font: Google Street View. 
Consulta febrer 2024. 
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Àrea proposada per a la 
instal·lació de més 
il·luminació 
 
Font: Google Street View. 
Consulta febrer 2024. 

 
- Mirar que sigui zona d'aparcament l'espai que hi ha entre el carrer Mestral i el 

passeig de la Riera. 
 
Aquesta parcel·la és de propietat privada, caldria llogar l’espai al propietari. Queda en 
estudi. 

 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
Parcel·la entre el carrer 
Mestral i el passeig de la 
Riera 
 
Font: Google Street View. 
Consulta febrer 2024. 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Vista de la parcel·la en el 
passeig de la Riera 
 
Font: Google Street View. 
Consulta febrer 2024. 
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- Forats a l'asfaltatge del carrer Garbí. 
 

La brigada municipal ho revisarà, i quan es pugui s’arreglarà.  

 

 

 
 
 
 
 
 
Forat a l’asfaltatge al nivell 
del carrer Garbí, 2 
 
Font: Google Street View. 
Consulta febrer 2024. 

 
 

- Reparació de les escales deteriorades que porten al restaurant Las Palmeras.  
 

La brigada municipal ho revisarà, i quan es pugui s’arreglarà. 
 
 

- Voreres del carrer Garbí en mal estat.  
 
A l’altura dels núm. 21 i 23. Hi ha moltes voreres a Llavaneres en mal estat, de mica en 
mica es van revisant totes.  
 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Vorera al nivell del carrer 
Garbí, 25 
 
Font: Google Street View. 
Consulta febrer 2024. 
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Valoració de les trobades per part de les persones assistents 
 

En finalitzar les trobades, es va distribuir un full de valoració. S’hi demanava també el 

canal pel qual s’havien assabentat de la trobada, i també dades sobre el gènere i l’edat. 

A continuació es presenten els resultats obtinguts al barri de Sant Pere – el Balís, on es 

van recollir 5 formularis (un per torn). Destaca la satisfacció general amb les trobades, 

amb una majoria de persones que manifesten estar “molt satisfetes”.   
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Mapa dels punts esmentats durant la trobada 
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Recull de fotos 

 

  
  

  
  

  
  

 

 

 


